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Gyurcsány Ferenc többször megemlítette, 
hogy immár tartósan, közel egy éve a DK a 
legerősebb ellenzéki párt, egyúttal az ország 
második legerősebb pártja. Márpedig ez nem 
csak öröm és megtiszteltetés, hanem felelősség 
is. (A Závecz Research legutóbbi felmérése sze-
rint a Demokratikus Koalíciónak közel 750 ezer
szavazója van.) „Fantasztikus évünk volt” - 
mondta a pártelnök -, akár büszkék is lehetnénk, 
azonban elveszett a Köztársaság, az ország 
pedig tönkrement.

A Demokratikus Koalíció elnöke lesújtó képet 
festett az ország állapotáról. Táblázatokkal
bizonyította, hogy a magyar emberek nem élnek 
jobban, mint a térség más országainak polgárai.
A középmezőnyben ragadtunk, de a csehek, 
a szlovákok és a lengyelek jobban, magasabb 
életszínvonalon élnek, és Románia is kezd minket
utolérni. Magyarországon halnak meg a legtöb-
ben azok közül egész Európában, akik megfelelő
egészségügyi ellátás esetén most is élhetnének.

A sajtó számára elküldött táblázatai számon 
kérték a környezetvédelmi beruházások
elmaradását, a pedagógusok sanyarú helyzetét
is. Eközben Magyarország a korrupciós listán és 
a sajtószabadság listáján is gyalázatosan szere-
pel, mindenhol sereghajtó. Stadionépítésben el-
lenben kétség kívül élen járunk.

Gyurcsány Ferenc arra kérte az ellenzéki pártokat,
ne hallgassák el választóik elől, hogy amennyiben
ők nyernek a 2022-es választáson, akkor csak 
közösen alakíthatnak kormányt. Sokkal jobb a 
hazának egy kompromisszumokra kényszerített 
koalíciós kormány, mint egy “dicstelen, önző, 
egypárti, állampárti” – jelentette ki a korábbi 
miniszterelnök.

A közös koalíciós kormányzás felelőssége pedig 
messze több annál, mint hogy az ellenzéki
pártok egy, vagy két, vagy három listán indulnak, 
mert akik nem bírják egymás szagát kampány-
ban, azok hogyan fogják bírni kormányon –
magyarázta a Demokratikus Koalíció elnöke. 
Amennyiben nem fogadják el, hogy az ellenzék 
sokfajta és sokszínű, akkor hogyan fogják
elfogadni kormányon, hogy az ország még vál-
tozatosabb és még sokszínűbb és még több 
megértésre tart igényt? - tette fel a kérdést. 
Emlékeztetett, a tavaly októberi önkormányzati

választáson a közös indulás receptje hozta 
el a győzelmet. Budapest mellett tíz megyei 
jogú városnak lett ellenzéki polgármes-
tere. Ma már 3 millió magyar került ki a
Fidesz-hatalom közvetlen irányítása alól.

Gyurcsány Ferenc beszédében külön is szót 
ejtett az ellenzéki pártokról. Mindegyikről 
inkább dicsérő szavakat mondott, kiemelve
valamennyiük fontosságát, és az ellenzéki
pártok közös felelősségét.

Azt a véleményét is hangsúlyozta, hogy amen-
nyiben az ellenzék győz 2022-ben, akkor
“iszonyatos” időszak vár rájuk. Meglátása szerint  
esetleges választási győzelmük után egyesével 
indul majd hajsza ellenük. Arra célzott a
pártelnök, hogy a Fidesz egyenként akarja 
majd levadászni az új kormány minisztereit. 
Nekik azonban az lesz a felelősségük, hogy az 
új kormány közös sikereket, például az életszín-
vonal emelkedését hozza: jobb egészségügyet, 
oktatást, magasabb nyugdíjat, hogy ne csak a 
felső tízezer gyarapodjék.

Gyurcsány Ferenc beszédében kitért a Gyergyódit-
rón dolgozó két Srí Lanka-i pék történetére is.
Azt mondta: reméli, a DK azokat képviseli,
akiknek megszakad a szíve azért, hogy
embereknek kell bűnhődniük, mert a
Magyarországon hatalmon lévők azt gondol-
ják róluk, hogy ők mások. A magyar kormány
értelmezése alapján mi mindannyian beván-
dorlók lettünk, mert nem olyanok vagyunk, 
mint ők - tette hozzá. Kérte hallgatóit,

legyenek büszkék arra, hogy képesek meglátni az
emberben az embert, mert nincs fantasztikusabb 
dolog, mint kezet nyújtani, befogadni, megölelni,
megbocsátani.

A mai világban az az elvárás, hogy az ember 
keresztény, heteroszexuális, fehér ember, de 
egyúttal fi deszes is legyen – tért ki az igaztalanul
megvádolt Niedermüller Péter, erzsébetvárosi
polgármester szavaira, egyúttal megvédve a 
DK politikusát, korábbi európai parlamenti 
képviselőt.

Az évértékelő beszéd jól érzékelhetően arról a 
felelősségről szólt, hogy az ellenzéki pártoknak 
mindenképpen együtt kell működniük. Amelyik
ezt nem érti meg, azt a választók meg fogják
büntetni. Nincs fontosabb, mint a 2022-es
választási győzelem.

Gyurcsány Ferenc másnap egy televíziós in-
terjúban azt mondta, hogy minden bizonnyal 
nem lesz tagja a 2022-ben felálló új, demokra-
ta kormánynak, de neki és a pártjának jelentős 
– lehetőleg a legjelentősebb szava legyen – a 
kormányzati többség biztosításában és a leendő 
program megvalósításában.

Az évértékelőn számos közéleti személy, 
Vásárhelyi Mária, Bornai Tibor, Gábor György, 
Balázsovits Lajos, Galkó Balázs, továbbá MSZP-s 
politikusok, Kovács László, Horváth Csaba, Sza-
niszló Sándor, valamint a Liberálisok elnöke, 
a már a DK-frakcióban dolgozó Bősz Anett is
megjelent.

Vagy együtt győzünk, vagy sehogy - 
Gyurcsány Ferenc évértékelő beszéde

„Vagy együtt győzünk, vagy sehogy” - jelentette ki évértékelő beszédében Gyurcsány Ferenc.
A politikus úgy fogalmazott: az ellenzéki pártok nagyon sok felől jöttek, más a múltjuk,

más a politikai és egyéb ízlésük, de nem egymást kell szeretniük, hanem a hazát.
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Ismét gyarapodott a Demokratikus Koalíció! A Mo-
mentumból január végén kilépett Hegyi Szabolcs, 
korábbi győri Momentum-elnök február 6-tól kezdve 
a Demokratikus Koalícióban folytatja a politizálást. 

Hegyi Szabolcs rendületlenül a győriekért fog dolgozni
várospolitikusként, de immáron a DK és a párt győri 
szervezetének tagjaként. Ezzel tovább folytatódik az a 
csatlakozási hullám, amellyel a DK egyre több szakértőt, 
valamint szak- és várospolitikust tudhat a soraiban, hogy 
2022-ben ne csak a közös győzelemre, hanem a közös 
kormányzásra is készen álljunk.
Hegyi egy interjúban elmondta, azért mondott le a
Momentumban betöltött elnöki tisztségéről, mert a pártot
a választások alatt nem úgy tudta mozgósítani, ahogy

szerette volna. A pártból pedig azért lépett ki, mert eltérő 
volt az ideológiája a Momentumtól, másképp képzelték el a 
jövőt. Azt is egy interjúban osztotta meg, hogy a DK politikája
alaphelyzetben sem esik túl távol az ő gondolkodásától, 
és tetszik, ahogy képviselik Magyarországot az Európai
Parlamentben. A politikus szerint Gyurcsány Ferenc egy
kihagyhatatlan tényezője a kormányváltásnak, a Demokra-
tikus Koalíció pedig a legerősebb pártként annak élére kell, 
hogy álljon, másként nem fog menni. Szerinte ugyanis a
DK-ban több potenciál van, mint a Momentumban. 

Hegyinek korábban is volt személyes tapasztalata a DK-val, 
hiszem momentumosként két kampányban is együtt dolgo-
zott a két párt. Elmondása szerint nagyon tetszett neki, hogy 
a győri DK-s csapat egyben van és összetartó.

A Momentum győri elnöke átlépett a Demokratikus Koalícióba
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László Imre vezetésével cselekvési 
tervet dolgozott ki Budapest

tizenkét kerülete a koronavírus
elleni közös fellépésért

Varga Zoltán váltja a Magyar Országgyűlésben a 2019. december 31. dátummal 
mandátumáról lemondó Gréczy Zsoltot.

Gréczy Zsolt a 2018-as országgyűlési választásokon a párt országos listájáról 
szerzett parlamenti mandátumot, amiről tavaly év végén lemondott. Az így 
megüresedett képviselői helyet - a párt elnökségének döntése értelmében -  a 
jövőben Varga Zoltán tölti be, aki az Országgyűlés új, tavaszi ülésszakának első 
napján, február 17-én már le is tette esküjét.

Varga Zoltán 57 éves, Debrecenben született, és politológusként végzett a
Miskolci Egyetemen. Két felnőtt lány édesapja. Hosszú évek óta részt vesz a helyi 
közéletben és politikában, 2006 óta a debreceni közgyűlés ellenzéki képviselője. 
2014 óta a DK színeiben politizál. Korábban úgy nyilatkozott, megtiszteltetésnek 
tartja, hogy a Demokratikus Koalíció tagjaként évek óta egy remek csapatban 
képviselheti a hozzá legközelebb álló elveket. Fontosnak tartja sokszínűséget, 
hogy a DK nem csak a főváros, hanem a vidék pártja is akar lenni.

Varga Zoltán sokszor tört borsot a Debrecenben a fi deszesek orra alá, egyik 
legemlékezetesebb akciója, mikor alufólia-sisakban ment testületi ülésre, így 
tiltakozva a Soros-szervezetek elutasításáról szóló javaslat ellen. A képviselő 
így hívta fel a fi gyelmet, hogy a bevándorlóktól vagy Soros-Györgytől rettegni 
épp olyan, mint az UFO-któl félni. Többször felhívta a fi gyelmet arra is, hogy a 
Kósa-család és a fi deszes kegyencek közpénzzel garázdálkodnak Debrecenben. 
A mandátumáról lemondott Gréczy Zsolt munkájával továbbra is segíti a 
Demokratikus Koalíciót, hogy az orbáni rendszer leváltása után mielőbb 
visszaállíthassuk a köztársaságot és a jogállamiságot Magyarországon. 

Jó munkát kívánunk Varga Zoltán képviselőnek!

Varga Zoltán lett a DK új
országgyűlési képviselője 

László Imre, Újbuda DK-s  polgármestere szakmai
egyeztetésre hívta Budapest polgármestereit és 
egészségügyi szakértőit, hogy a kerületek közösen 
dolgozzanak ki egy cselekvési tervet a koronavírus-fertőzés 
elleni hatékony fellépés segítésére. Az első egyeztetésen 
- melyen tizenkét kerület képviselte magát – László Imre 
elmondta: a cselekvési terv kidolgozása politikán felülálló 
ügy, és nem katasztrófa- és járványvédelmi célokat 
szolgál, hanem az önkormányzati hatáskörbe tartozó
alapellátás megerősítését és a lakosság megfelelő 
tájékoztatását.

A DK-s polgármester hozzátette: a cselekvési terv kidol-
gozásában Falus Ferenc volt országos tiszti főorvos és 
kórházigazgató volt a segítségére, aki javasolta, hogy a 
kerületek

1.      biztosítsanak mintavételi eszközöket, hogy minden gyanús 
esetet ki tudjanak vizsgálni, lehetőleg a beteg lakásán,
2. szervezzenek önkéntes, nyugdíjas egészségügyi
dolgozókat a háziorvosok munkájának segítésére,
3.       lássák el az egészségügyi dolgozókat védőeszközökkel,  a
háziorvosi- és szakrendelőket pedig plusz fertőtlenítőszerekkel,
4.  tájékoztassák a lakosságot az óvintézkedésekről, az 
önkéntesek jelentkezési lehetőségéről, képzéséről és
koordinálásáról.

Gy. Németh Erzsébet, a DK főpolgármester-helyettese az 
egyeztetés utáni sajtótájékoztatón elmondta: nem a pánik-
keltés a cél, hanem hogy a kerületek között közvetlenebb, 
szorosabb kapcsolat alakulhasson ki, és ezáltal egységesen, 
felkészülten és hatékonyan nézzenek szembe a vírus okozta 
esetleges problémákkal.

László Imre megjegyezte, hogy az újbudai Szent Kristóf szakren-
delő Budapesten elsőként alkoholos kézfertőtlenítő beren-
dezéseket helyezett ki az intézménybe látogató páciensek 
számára. Az egyeztetésen részt vevő polgármesterek szintén 
kezdeményezték, hogy saját kerületükben a háziorvosi- és 
gyermekorvosi rendelőkben, a védőnői szolgálaton, a gyer-
mekorvosi fogászaton, pszichiátriai-, bőr- és nemi beteg-, vala-
mint tüdőbeteg gondozó intézetekben szintén helyezzenek el
kézfertőtlenítő berendezéseket.
.
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A kókuszgolyó történelme ma már 
visszakövethetetlen. Külföldi utalásokkal 
találkozhatunk, de azok tanulmányozása 
közben láthatjuk, hogy a mi kókuszgolyónk 
jelentősen eltér a külföldi modellektől. Amió-
ta hazánkban is léteznek cukrászüzemek,
azóta ez a matéria is jelen van. Számtalan
cukrászsütemény - például a fatörzs, vagy a 
piskótatekercsek – elkészítése közben a szélek 
mindig levágásra kerültek, de a felhasználási
kényszer miatt ezek kidobásra nem kerül-
hettek, hiszen értékes alapanyagokból készült
fi nomságokról beszélünk.

Épp ezért az évek múlásával a különböző 
golyók olyan népszerűvé váltak, hogy a 
kókuszgolyó megjelent az otthoni környezetben
előállított édességek között is, ezáltal 
népszerűsége ugrásszerűen nőni kezdett.
A szakácskönyvekben viszont egészen a 70-es
évek közepéig nem jelent meg írott recept formá-
jában, miközben már a magyar közétkeztetésben 
is közkedvelt sütemény volt. Bizonyára mindenki 
emlékszik rá, milyen nagy ünnepnek számított az
iskolai menzán az ebéd mellé desszertként 
tálalt kókuszgolyó. Ki ne szerette volna felfalni
valaki más adagját is? A legváltozatosabb
helyeken jelent meg a kínálatban.
Kevesen tudják, de szinte valamennyi hazai
uszoda büféjében lett állandó kínálat. Volt olyan 
uszoda, aki kifejezetten narancslével ajánlotta a 

vendégeknek ezt az édességet. Természetesen 
utálkozói is akadtak szép számmal, de talán pont 
ez is hozzájárult az azóta is töretlen sikerhez.

Az otthoni körülmények között előállított 
kókuszgolyó a legváltozatosabb formákat 
öltötte az elmúlt évtizedekben. Egyesek követték 
a hivatalosnak gondolt hagyományokat, egyes-
ek pedig kísérleteztek. A kakaó elhagyásával 
például fehér golyókat is készítettek, sőt a mai 
napig közkedvelt variánsa a kókuszgolyónak. 
Szintén népszerűségre tett szert a csokoládé-
forgácsba, tortadarába, színes szórócukorba 
forgatott kókuszgolyó, de csokoládéval (vagy ka-
kaós bevonómasszával) áthúzott golyók is.

A klasszikusnak számító ízek  eléréséhez az
alábbi receptúrát ajánljuk:

Hozzávalók kb. 15 darabra:

0,5 kg darált háztartási keksz
10 dkg cukrozatlan kakaópor
20 dkg porcukor
10 dkg vaj (nem margarin!)
3 dl főzött feketekávé
igény szerint vanília és rumaroma

szóráshoz: kókuszreszelék
tálaláshoz: muff inpapír
díszítéshez: csokoládé, szórócukor

A darált háztartási kekszet a porcukorral és a
kakaóporral egy nagy tálban kézzel gondosan 
összekeverjük, majd egy kis mélyedést nyomunk 
mintaként a tál közepébe. A vajat óvatosan 
megolvasztjuk, és beleöntjük a tál közepébe, és 
ezzel egyidejűleg mellé öntjük a frissen lefőtt 
kávét. (Mi a valódi főzött kávét ajánljuk, mert az 
instant kávé rendelkezik egy sajátos  ízvilággal, 
amely elviszi a kókuszgolyó ízét)

Kézzel elkezdjük összegyúrni, és amikor már 
látjuk, hogy tovább nem tudjuk elegyíteni a 
száraznak tűnő masszát, hozzáöntünk egy fél 
pohárnyi vizet. Ezt egészen addig ismételjük, 
amíg a masszánk színe a kakaótól el nem kezd
bebarnulni, és formázásra alkalmassá nem válik. 
Amikor a kívánt állagot elértük, takarjuk le, és
tegyük hűtőszekrénybe. Ez egy fontos része a
folyamatnak, mert a vajtól a hűvösben összeérnek 
az ízek. Nagyjából 1-2 óra múlva már formázhat-
juk. Egyforma méretű golyókhoz használjunk 
fagylaltadagolót, amely pont akkora gömböket 
adagol, amelyeket kényelmesen tudunk golyók-
ká formázni. Innen pedig már szárnyalhat a 
képzeletünk, akár kókuszba, akár csokireszelék-
be, akár pedig tortadarába forgatjuk, az ered-
mény magáért beszél majd. Egy jó tanács, 
ha vendégeket várunk, mindig tegyünk félre
magunknak egy adagot.

Jó étvágyat kívánunk!

A klasszikus: Kókuszgolyó

4 • dk hírek • A Demokraták Lapja – 2020. 2. szám gasztró


